
 

 

 

 

 

 

Kadernota VR NHN 2025 en MJOP – zienswijzen 

Versiedatum: 11-3-2024 

Zienswijze  Gemeente  Inhoud (advies bij) zienswijze  Reactie VRNHN 

Positief of geen 

zienswijze 

Medemblik 1. De Kadernota 2025 van de gemeenschappelijke regeling 

veiligheidsregio Noord-Holland Noord voor kennisgeving 

aan te nemen en een positieve zienswijze af te geven. 

 

2. Het Meerjarenontwikkelplan Brandweer 2024-2027, 

Ontwerpbeleidsplan 2024-2027 en het Dekkingsplan 2024-

2027 voor kennisgeving aan te nemen. 

N.v.t. 

Opmeer 1. De Kadernota 2025 van de gemeenschappelijk regeling 

Veiligheidsregio Noord Holland-Noord voor kennisgeving 

aan te nemen en een positieve zienswijze af te geven. 

 

2. Geen wensen of bedenkingen te uiten over het 

Meerjarenontwikkelplan Brandweer van de Veiligheidsregio 

Noord-Holland Noord. 

N.v.t. 

Bergen Raadsbesluit Kadernota 2025: 

1. Een positieve zienswijze af te geven over de Kadernota 

2025 van de Veiligheidsregio Noord-Holland Noord. 

2. Deze zienswijze door het toesturen van het ondertekende 

raadsbesluit kenbaar te maken aan het bestuur van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord. 

 

 

N.v.t.  



 

 

 

 

 

 

Raadsbesluit plannen:  

1. Het Ontwerpbeleidsplan 2024 – 2027, Dekkingsplan 2024 

-2027 en Meerjarenontwikkelplan brandweer 2024 – 2027 

van de Veiligheidsregio Noord- Holland Noord voor 

kennisgeving aan te nemen. 

 

Zienswijze met 

advies/opmerkingen 

Stede Broec 

Enkhuizen 

Drechterland 

1. Geen wensen en bedenkingen uit te spreken ten aanzien 

van: 

A. het Beleidsplan 2024-2027 van de Veiligheidsregio 

Noord-Holland Noord; 

B. het dekkingsplan 2024-2027 van de Veiligheidsregio 

Noord-Holland Noord. 

 

2. Een positieve zienswijze af te geven ten aanzien van: 

A. het meerjarenontwikkelplan 2024-2027 van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord 

B. de Kadernota 2025 van de Veiligheidsregio Noord-

Holland Noord 

 

Vanuit Drechterland en Enkhuizen is een amendement 

toegevoegd aan de zienswijze: 

Een positieve zienswijze af te geven ten aanzien van het 

Meerjarenontwikkelplan 2024-2027 en de Veiligheidsregio 

Noord-Holland Noord op te roepen om een lobby te starten 

richting het Rijk voor een passende aanvullende 

rijksvergoeding. 

Wij realiseren ons heel goed dat het Meerjarenontwikkelplan 

Brandweer voor de periode 2025, 2026 en 2027 een extra 

financiële investering van gemeenten vraagt. En ook dat de 

periode vanaf 2026 voor de gemeenten grote financiële 

onzekerheden met zich meebrengt.  

De belangrijkste noodzaak voor het MJOP zijn knelpunten in 

de uitoefening van de brandweerzorg die al over langere tijd 

zichtbaar zijn. Deze worden mede veroorzaakt door 

demografische ontwikkelingen, die van invloed zijn op het 

aantal beschikbare vrijwilligers, in het bijzonder overdag. Wij 

constateren mede hierdoor dat de brandweerzorg meer 

budget vraagt dan in het verleden om deze knelpunten op te 

lossen en zullen dit vraagstuk daarom namens het algemeen 

bestuur van VR NHN aanhangig maken bij het Ministerie van 

Justitie en Veiligheid. Een belangrijke vraag daarbij is of het 

huidige financieringsstelsel van de brandweer nog wel 

passend is bij de demografische ontwikkelingen en de 

knelpunten binnen de vrijwillige brandweer. Tot aan de huidige 

situatie was de bijdrage aan het gemeentefonds voldoende om 

de kosten te dekken. 

 

 



 

 

 

 

 

 

Koggenland a) Een positieve zienswijze af te geven ten aanzien van de 

kadernota Veiligheidsregio Noord-Holland Noord 2025;  

b) Een positieve zienswijze af te geven ten aanzien van 

het meerjarenontwikkelplan Brandweer 2024 – 2027; 

c) De Veiligheidsregio Noord-Holland Noord op te roepen 

om bij het Rijk aan te dringen op aanpassing van de 

bijdrage van het gemeentefonds;  

d) Deze zienswijzen aan het dagelijks bestuur van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord kenbaar te 

maken. 

 

c) Wij realiseren ons heel goed dat het 

Meerjarenontwikkelplan Brandweer voor de periode 2025, 

2026 en 2027 een extra financiële investering van gemeenten 

vraagt. En ook dat de periode vanaf 2026 voor de gemeenten 

grote financiële onzekerheden met zich meebrengt.  

De belangrijkste noodzaak voor het MJOP zijn knelpunten in 

de uitoefening van de brandweerzorg die al over langere tijd 

zichtbaar zijn. Deze worden mede veroorzaakt door 

demografische ontwikkelingen, die van invloed zijn op het 

aantal beschikbare vrijwilligers, in het bijzonder overdag. Wij 

constateren mede hierdoor dat de brandweerzorg meer 

budget vraagt dan in het verleden om deze knelpunten op te 

lossen en zullen dit vraagstuk daarom namens het algemeen 

bestuur van VR NHN aanhangig maken bij het Ministerie van 

Justitie en Veiligheid. Een belangrijke vraag daarbij is of het 

huidige financieringsstelsel van de brandweer nog wel 

passend is bij de demografische ontwikkelingen en de 

knelpunten binnen de vrijwillige brandweer. Tot aan de huidige 

situatie was de bijdrage aan het gemeentefonds voldoende om 

de brandweerkosten te dekken. 

Alkmaar 1. De volgende zienswijze af te geven ten aanzien van de 

kadernota 2025 van de Kadernota 2025 van de 

Gemeenschappelijke Regeling Veiligheidsregio Noord-

Holland Noord 

 

a) In te stemmen met indexatie conform de Financiële 

Uitgangspunten Gemeenschappelijke Regelingen (FUGR), 

 

a) De Financiële Uitgangspunten Gemeenschappelijke 

Regelingen (FUGR), zoals vastgesteld door de 

gemeenteraden, zijn leidend voor het bepalen van de 

indexatie van gemeenschappelijke regelingen.  De definitieve 

indexatie 2025 zal volgens deze regeling en de indexatie van 

het Rijk worden bepaald.    



 

 

 

 

 

 

onder voorbehoud dat gemeenten door het Rijk voldoende 

worden gecompenseerd voor de gestegen lonen en prijzen 

in 2025. 

 

b) De Veiligheidsregio te verzoeken om in de begroting de 

mogelijkheden voor kostenbesparingen in beeld te brengen, 

zodoende de kostenstijging te minimaliseren en hierbij de 

risico’s in beeld te brengen. 
 

2. Kennis te nemen van het Meerjarenontwikkelplan 

Brandweer 2024-2027, het Beleidsplan 2024- 2027 en het 

Dekkingsplan 2024-2027 van de Veiligheidsregio Noord-

Holland Noord en reacties op deze documenten ter kennis 

van het dagelijks bestuur van de Gemeenschappelijke 

Regeling Veiligheidsregio Noord-Holland Noord te brengen. 

 

Wij gaan akkoord met indexatie conform de Financiële 

Uitgangspunten Gemeenschappelijke Regelingen (FUGR), 

onder voorbehoud dat gemeenten door het Rijk voldoende 

worden gecompenseerd voor de gestegen lonen en prijzen 

in 2025. Als een volledige loon- en prijscompensatie van het 

Rijk voor 2025 uitblijft, betekent dit dat de gemeente 

Alkmaar ook de bijdrage 2025 aan de Veiligheidsregio 

mogelijk moet heroverwegen. 

 

Dit heeft als gevolg dat de Veiligheidsregio zo mogelijk dan 

zelf in de begroting 2025 ruimte moet vinden of maatregelen 

moet treffen tijdelijk een deel op te lossen. Ook voorzien wij 

een samen “trap op, trap af discussie” tussen de 
Veiligheidsregio en de gemeenten als het Rijk vasthoudt 

 

b) In de presentaties aan de gemeenteraden en in het MJOP 

heeft de veiligheidsregio aangegeven dat de knelpunten 

binnen de brandweerzorg al vanaf de regionalisering in 2015 

zichtbaar zijn geworden. In 2022 jaar heeft de veiligheidsregio 

een budgetneutraal plan om de brandweer meerjarig te 

ontwikkelen gepresenteerd aan haar medewerkers en de 

gemeenteraden. Onderdeel van dit plan was de sluiting van 2 

van de 52 kazernes en het doorvoeren van een differentiatie in 

taken. Op basis van de reacties heeft het algemeen bestuur 

nieuwe uitgangspunten vastgesteld waarmee het huidige plan 

is vormgegeven. Voor uw verzoek om in dit stadium 

kostenbesparingen in beeld te brengen, om zodoende 

kostenstijging te realiseren en risico’s in beeld te brengen, 

bestaat geen meerderheid en nemen we als zodanig niet over.  

 

De veiligheidsregio als gemeenschappelijke regeling kijkt naar 

de ontwikkelingen ten aanzien van de financiën van 

gemeenten en specifiek die in 2026. Mocht het zo zijn dat aan 

gemeenschappelijke regelingen een bezuiniging wordt 

opgelegd (‘trap af’), dan zal de veiligheidsregio een voorstel 

neerleggen bij het algemeen bestuur dat  op basis van risico’s 
en scenario’s (zoals u in uw zienswijze heeft aangeven) zal 

worden voorbereid. We beseffen ons terdege dat we hierin 

een collectieve verantwoordelijkheid hebben. 



 

 

 

 

 

 

aan de verlaging van de algemene uitkering van alle 

gemeenten in 2026 en volgende jaren. Dit laatste wordt ook 

wel “het ravijn” genoemd. Ook dan zullen de regio, de 
gemeente en de Veiligheidsregio in overleg moeten om de 

gevolgen daarvan te bespreken voor 2026 en volgende 

jaren. 

 

We zien dat de plannen zoals die nu voorliggen inhoudelijk 

passen in de kaders die de raden eerder hebben 

meegegeven, maar we zien ook dat de kostenstijging die 

dat met zich meebrengt niet past binnen het 

meerjarenperspectief. Daarom verzoeken wij u om in de 

begroting de mogelijkheden voor kostenbesparingen in 

beeld te brengen, zodoende de kostenstijging te 

minimaliseren en hierbij de risico’s in beeld te brengen. 
Hollands Kroon,  

Schagen,  

Texel en Den 

Helder 

1. In te stemmen met het RRN advies en bijgevoegde 

gezamenlijke zienswijze op de Kadernota 2025 van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord (VRNHN) af te 

geven. 

2. De zienswijze aan het dagelijks bestuur van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord door middel van 

bijgevoegde brief kenbaar te maken. 

Het advies van de Regionale Raadscommissie Noordkop: 

a) Om kritisch te kijken en te blijven kijken naar de (overige) 

uitgaven van de Veiligheidsregio, en onlosmakelijk daarvan 

de door hen uit te voeren taken en ambities; 

 

 

a) In het beleidsplan heeft de veiligheidsregio scherp gemaakt 

welke taken zij uitvoert. Ook is daarin een bijlage opgenomen, 

waarin zichtbaar is gemaakt dat uitsluitend de brandweer een 

extra investering vraagt en dat de andere taken binnen het 

reguliere budget kunnen worden uitgevoerd. Dit beleidsplan is 

een belangrijk kader voor de veiligheidsregio. Nieuwe 

opgelegde taken en ambities zullen altijd op de tafel van het 

algemeen bestuur worden besproken.  

b) Het MJOP vraagt een grote inzet van de organisatie in het 

aanpakken van urgente knelpunten in de brandweerzorg, 

zoals zichtbaar in het dekkingsplan. Voor de uitvoering is de 

huidige dekkingsplanperiode gekozen, zodat bij het opmaken 

van het volgende dekkingsplan zichtbaar kan worden gemaakt 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

b) Een toelichting te geven op de keuze waarom voor een 

ingroeiperiode van drie jaar is gekozen; 

 

 

 

 

 

 

c) De effecten en resultaten van de voorgestelde plannen 

uit het meerjarenontwikkelplan Brandweer te monitoren, 

periodiek te evalueren en de gemeenteraden daarover 

actief te informeren.  

in hoeverre de brandweerzorg voldoet aan de wettelijke eisen. 

Daarnaast vraagt de uitvoering van het MJOP het aannemen, 

opleiden en inwerken van een aanzienlijk aantal nieuwe 

medewerkers. De veiligheidsregio wil jaarlijks evalueren en 

rapporteren hoe dit verloopt.  

 

c) De veiligheidsregio is zich er van bewust dat met deze 

gevraagde meerjarenontwikkeling en investering een goede 

evaluatie van belang is. Om die reden zal de veiligheidsregio 

de effecten en resultaten uit het MJOP monitoren en hierover 

via het algemeen bestuur rapporteren. 

 

Hoorn De Raad van de gemeente Hoorn besluit als zienswijzen te 

geven: 

 

1. Maak inzichtelijk wat de timing in noodzaak is van de 

brandweerplannen; welke consequenties heeft het als de 

plannen uitgesteld worden? Werk alternatieven uit, 

waaronder versoberde ambities (minder doen). Geef aan 

wat de impact en risico's hiervan zijn zodat vervolgens een 

 

1. In de presentaties aan de gemeenteraden en in het MJOP 

heeft de veiligheidsregio aangegeven dat de knelpunten 

binnen de brandweerzorg al vanaf de regionalisering in 2015 

zichtbaar zijn geworden. In 2022 jaar heeft de veiligheidsregio 

een budgetneutraal plan om de brandweer meerjarig te 

ontwikkelen gepresenteerd aan haar medewerkers en de 

gemeenteraden. Onderdeel van dit plan was de sluiting van 2 



 

 

 

 

 

 

goede bestuurlijke afweging kan plaatsvinden in de 

gemeenteraden.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Breng het proces van kadernota VR 2025 en begroting 

VR 2025 in lijn met de gemeentelijke processen kadernota 

en begroting. Op deze wijze worden de gemeenteraden in 

de gelegenheid gesteld om de voorstellen van de VR 

integraal af te wegen tegen andere gemeentelijke 

(financiële) opgaven. 

van de 52 kazernes en het doorvoeren van een differentiatie in 

taken. Op basis van de reacties heeft het algemeen bestuur 

nieuwe uitgangspunten vastgesteld waarmee het huidige plan 

is vormgegeven. Voor uw verzoek om in dit stadium 

alternatieven uit werken, met daarbij de consequenties als de 

plannen uitgesteld worden, bestaat geen meerderheid en 

nemen we als zodanig niet over.  

 

De veiligheidsregio als gemeenschappelijke regeling kijkt naar 

de ontwikkelingen ten aanzien van de financiën van 

gemeenten en specifiek die in 2026. Mocht het zo zijn dat aan 

gemeenschappelijke regelingen een bezuiniging wordt 

opgelegd (‘trap af’), dan zal de veiligheidsregio een voorstel 

neerleggen bij het algemeen bestuur dat  op basis van risico’s 
en scenario’s (zoals u in uw zienswijze heeft aangeven) zal 
worden voorbereid. We beseffen ons terdege dat we hierin 

een collectieve verantwoordelijkheid hebben. 

 

2. De veiligheidsregio houdt zich aan de door de raden 

vastgestelde financiële uitgangspunten gemeenschappelijke 

regelingen, waardoor de gemeenteraden in de gelegenheid 

worden gesteld om de voorstellen van de VR integraal af te 

wegen tegen andere gemeentelijke (financiële) opgaven. De 

wetgever heeft ervoor gekozen het proces van de kadernota’s 
van de gemeenschappelijke regelingen in de tijd voorafgaand 

aan het proces van de gemeentelijke processen te plaatsen, 

zodat de uitkomst in de kadernota en begroting kan worden 

meegenomen. We zullen in afstemming met de gemeenten 



 

 

 

 

 

 

uiteraard blijven zoeken naar mogelijkheden het proces nog 

beter in lijn te brengen.  

 Castricum Raadsbesluit Kadernota 2025: 

1. Een positieve zienswijze af te geven over de kadernota 

2025 van de Veiligheidsregio Noord-Holland Noord.  

 

2. Extra aandacht te vragen bij het bestuur VRNHN voor het 

tijdig en juist informeren over en het doorlopen van de 

financiële besluitvormingsprocessen; indachtig het 

doorlopen proces in de aanloop naar de huidige begroting 

2024.  

 

 

 

3. te verzoeken om algemene ontwikkelingen niet zodanig 

te omschrijven dat het niet meer past bij de taken van de 

Veiligheidsregio als uitvoeringsorganisatie.  

 

 

 

 

 

 

 

4. te verzoeken om toe te zeggen dat indien een beroep 

wordt gedaan op de Veiligheidsregio bij situaties of crisis die 

meer vragen dan de uitvoering van kerntaken, hier via het 

AB toe wordt besloten alvorens tot inzet wordt overgegaan.  

 

 

2. De veiligheidsregio houdt zich aan de door de raden 

vastgestelde financiële uitgangspunten gemeenschappelijke 

regelingen, waardoor de gemeenteraden in de gelegenheid 

worden gesteld om de voorstellen van de VR integraal af te 

wegen tegen andere gemeentelijke (financiële) opgaven. We 

hebben geen kennis van knelpunten, waar nodig brengen we 

deze over aan de regietafel GR-en.   

 

3. In het beleidsplan heeft de veiligheidsregio scherp gemaakt 

welke taken zij uitvoert. Ook is daarin een bijlage opgenomen, 

waarin zichtbaar is gemaakt dat uitsluitend de brandweer een 

extra investering vraagt om de wettelijke taken uit te kunnen 

voeren en dat de andere taken binnen het reguliere budget 

kunnen worden uitgevoerd. Dit beleidsplan is een belangrijk 

kader voor de veiligheidsregio. Nieuwe opgelegde taken en 

ambities zullen altijd op de tafel van het algemeen bestuur 

worden besproken, ook als deze een uitvloeisel zijn van crisis.  

4. Zie antwoord op opmerking 3.  

Nieuwe opgelegde taken en ambities zullen altijd op de tafel 

van het algemeen bestuur worden besproken, ook als deze 

een uitvloeisel zijn van crisis 

 



 

 

 

 

 

 

5. deze zienswijze door het toesturen van het ondertekende 

raadsbesluit kenbaar te maken aan het bestuur van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord.  

 

Raadsbesluit plannen: 

1.Kennis te nemen van het Ontwerpbeleidsplan 2024 – 

2027, het Dekkingsplan 2024 -2027 en het 

Meerjarenontwikkelplan brandweer 2024 – 2027 van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord.  

 

2. Een positieve reactie te geven ten aanzien van het 

Meerjarenontwikkelplan brandweer 2024 – 2027. 

  

3. Het volgende aandachtspunt kenbaar te maken bij de 

burgemeester ten aanzien van het Dekkingsplan:  

Ten aanzien van het Dekkingsplan het Algemeen bestuur 

van de VRNHN te verzoeken om te onderzoeken of het 

compacte blusvoertuig van de brandweerpost De Rijp 

behouden kan blijven of anders een alternatieve oplossing 

kan worden geboden.  

 

4. Geen aandachtspunten kenbaar te maken bij de 

burgemeester ten aanzien van het ontwerp beleidsplan 

2024 – 2027.  

 

5. De Veiligheidsregio te informeren over de 

bovengenoemde besluiten door midden van het toesturen 

van het ondertekende raadsbesluit aan het bestuur van de 

Veiligheidsregio Noord-Holland Noord.) 

 

 



 

 

 

 

 

 

Dijk&Waard De raad van de gemeente Dijk en Waard besluit: 

 

1. Onderstaande zienswijzen af te geven op de ontwerp-

Kadernota 2025 Veiligheidsregio Noord Holland Noord, 

onderdeel Brandweer: 

a.) De Veiligheidsregio Noord-Holland Noord de opdracht te 

geven om een brief te sturen aan het Rijk waarin wordt 

aangegeven dat de wettelijke eisen een grote druk op de 

brandweerorganisatie leggen en dat de gemeenten 

onvoldoende ruimte in het Gemeentefonds hebben om de 

benodigde ontwikkelingen duurzaam te kunnen financieren, 

en het Rijk vervolgens nadrukkelijk te verzoeken om 

hiervoor een oplossing te bieden. 

 

 

 

 

 

 

 

 

b.) De Veiligheidsregio Noord-Holland Noord te verzoeken 

om kritisch te kijken naar mogelijke bezuinigingen en de 

uitvoerbaarheid van de voorgestelde plannen binnen het 

voorgestelde tijdsbestek, de ontwikkelingen te monitoren en 

de raden hier jaarlijks over te informeren. 

 

 

 

 

 

a) De belangrijkste noodzaak voor het MJOP zijn knelpunten in 

de uitoefening van de brandweerzorg die al over langere tijd 

zichtbaar zijn. Deze worden mede veroorzaakt door 

demografische ontwikkelingen, die van invloed zijn op het 

aantal beschikbare vrijwilligers, in het bijzonder overdag. Wij 

constateren mede hierdoor dat de brandweerzorg meer budget 

vraagt dan in het verleden om deze knelpunten op te lossen en 

zullen dit vraagstuk daarom namens het algemeen bestuur  van 

VR NHN aanhangig maken bij het Ministerie van Justitie en 

Veiligheid. Een belangrijke vraag daarbij is of het huidige 

financieringsstelsel van de brandweer nog wel passend is bij de 

demografische ontwikkelingen en de knelpunten binnen de 

vrijwillige brandweer. Tot aan de huidige situatie was de 

bijdrage aan het gemeentefonds voldoende om de 

brandweerkosten te dekken. 

 

b.) In de presentaties aan de gemeenteraden en in het MJOP 

heeft de veiligheidsregio aangegeven dat de knelpunten binnen 

de brandweerzorg al vanaf de regionalisering in 2015 zichtbaar 

zijn geworden. De veiligheidsregio heeft vanuit de gemeenten 

in de periode 2015-2024, behoudens indexatie, geen extra 

budget gekregen. In 2022 heeft de veiligheidsregio een 

budgetneutraal plan om de brandweer meerjarig te ontwikkelen 

gepresenteerd aan haar medewerkers en gemeenteraden. 

Onderdeel van dit plan was de sluiting van 2 van de 52 kazernes 

en het doorvoeren van een differentiatie in taken. Op basis van 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Geen opmerkingen in te dienen op het 

Meerjarenontwikkelplan Brandweer 2024-2027. 

de reacties heeft het algemeen bestuur nieuwe uitgangspunten 

vastgesteld waarmee het huidige plan is vormgegeven. 

De veiligheidsregio is zich er van bewust dat met deze 

gevraagde meerjarenontwikkeling en investering een goede 

evaluatie van belang is. Om die reden zal de veiligheidsregio 

de effecten en resultaten uit het MJOP monitoren en hierover 

via het algemeen bestuur rapporteren. 

 

De veiligheidsregio als gemeenschappelijke regeling kijkt naar 

de ontwikkelingen ten aanzien van de financiën van 

gemeenten en specifiek die in 2026. Mocht het zo zijn dat aan 

gemeenschappelijke regelingen een bezuiniging wordt 

opgelegd (trap af), dan zal de veiligheidsregio een voorstel 

neerleggen bij het algemeen bestuur dat op basis van risico’s 
en scenario’s zoals in uw zienswijze benoemd zal worden 

voorbereid. We beseffen terdege dat we hierin een collectieve 

verantwoordelijkheid hebben. 

Heiloo 1. De volgende zienswijze af te geven ten aanzien van de 

kadernota 2025 van de GR VRNHN:  

a) de raad kijkt kritisch naar elke investering van een 

gemeenschappelijke regeling gelet op de verslechterende 

financiële positie van de gemeente Heiloo. De gemeente 

Heiloo vraagt daarom van de VRNHN zelf ook met een 

kritische blik naar elke extra gevraagde bijdrage van de 

gemeente te kijken;  

 

 

 

 

 

a) In de presentaties aan de gemeenteraden en in het MJOP 

heeft de veiligheidsregio aangegeven dat de knelpunten 

binnen de brandweerzorg al vanaf de regionalisering in 2015 

zichtbaar zijn geworden. De veiligheidsregio heeft vanuit de 

gemeenten in de periode 2015-2024, behoudens indexatie, 

geen extra budget gekregen. In 2022 heeft de veiligheidsregio 

een budgetneutraal plan om de brandweer meerjarig te 

ontwikkelen gepresenteerd aan haar medewerkers en 

gemeenteraden. Onderdeel van dit plan was de sluiting van 

twee van de 52 kazernes en het doorvoeren van een 

differentiatie in taken. Op basis van de reacties heeft het 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

b) de raad is akkoord met indexatie conform de Financiële 

Uitgangspunten Gemeenschappelijke Regelingen (FUGR), 

onder voorbehoud dat gemeenten door het Rijk voldoende 

worden gecompenseerd voor de gestegen lonen en prijzen 

in 2025. Als een volledige loon- en prijscompensatie van het 

Rijk voor 2025 uitblijft, betekent dit dat de gemeente Heiloo 

ook de bijdrage 2025 aan de GR VRNHN mogelijk moet 

heroverwegen. Dit heeft als gevolg dat de GR zo mogelijk 

dan zelf in de begroting 2025 ruimte moet vinden of 

maatregelen moeten treffen tijdelijk een deel op te lossen. 

Ook voorziet de raad van Heiloo een samen “trap op, trap af 
discussie” tussen de GR en de gemeenten als het Rijk 
vasthoudt aan de verlaging van de algemene uitkering van 

alle gemeenten in 2026 en volgende jaren. Dit laatste wordt 

ook wel “het ravijn” genoemd. Ook dan zullen de regio, de 
gemeente en de GR VRNHN in overleg moeten om de 

gevolgen daarvan te bespreken voor 2026 en volgende 

jaren. Met het oog op de te verwachten korting op het 

gemeentefonds vanaf 2026, waardoor de begrotingen van 

de gemeenten onder zware druk komen te staan, verzoekt 

de raad aan deze Gemeenschappelijke Regeling om in de 

Kadernota 2026 een aantal scenario’s en voorstellen op te 
nemen waardoor in de begrotingsjaren 2026 en volgende 

aanzienlijke bezuinigingen kunnen worden gerealiseerd. 

algemeen bestuur nieuwe uitgangspunten vastgesteld 

waarmee het huidige plan is vormgegeven. 

b) De Financiële Uitgangspunten Gemeenschappelijke 

Regelingen (FUGR), zoals vastgesteld door de 

gemeenteraden, zijn leidend voor het bepalen van de 

indexatie van gemeenschappelijke regelingen.  

Tot aan de huidige situatie was de bijdrage aan het 

gemeentefonds voldoende om de brandweerkosten te dekken. 

De definitieve indexatie 2025 zal volgens deze regeling en de 

indexatie van het Rijk worden bepaald.  

De veiligheidsregio als gemeenschappelijke regeling kijkt naar 

de ontwikkelingen ten aanzien van de financiën van 

gemeenten en specifiek die in 2026. Mocht het zo zijn dat aan 

gemeenschappelijke regelingen een bezuiniging wordt 

opgelegd (trap af), dan zal de veiligheidsregio een voorstel 

neerleggen bij het algemeen bestuur dat op basis van risico’s 
en scenario’s zoals in uw zienswijze benoemd zal worden 

voorbereid. We beseffen terdege dat we hierin een collectieve 

verantwoordelijkheid hebben. 



 

 

 

 

 

 

2. Deze zienswijze, door het toesturen van het 

ondertekende raadsbesluit, aan het dagelijks bestuur van 

VRNHN kenbaar te maken. 

 

 


